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 Referat fra kredsrepræsentantsskabsmøde 

Mødedato og tid Onsdag d. 27. marts kl. 19.00  

Sted Vallensbæk Rådhus, Mødelokale Sletten 

Mødeleder Niels Egeberg 

Referent Anne Wilms 

Emne Kredsrepræsentantsskabsmøde 

Deltagere Niels Egeberg – KFUM Spejderne i Danmark (kredsbestyrelsen – formand) 

Kurt Sjøgren – Danmarks Fritidssejler Union (kredsbestyrelsen – næstformand) 

Ole Bertelsen – Dansk Vandrelaug (kredsbestyrelsen) 

Arne Lie – Danmarks Sportsfisker Forening (kredsbestyrelsen) 

Carl-Christian Kristiansen – Dansk Rideforbund (kredsbestyrelsen – suppleant) 

Anne Wilms – Dansk Forening for Rosport (kredsbestyrelsen – sekretær) 

Thomas Bach – Friluftsrådets hovedbestyrelse 

Kristian Jager Nykrog – Friluftsrådets sekretariat 

Anita Munch – Dansk Vandrelaug 

Birthe Sander – Skt. Georgs Gilderne i Danmark 

John Frisenvænge – Dansk Ornitologisk Forening 

Lars Bruun – Dansk Rideforbund 

Christina Saaby -Cyklistforbundet 

Fraværende Tonny Madsen – Skt. Georgs Gilderne i Danmark 

  

Referat sendes i øvrigt til Friluftsrådets sekretariat 

 

 

 

 

1. Friluftsrådets høringssvar på Fingerplanen 
Friluftsrådets konsulent Kristian Jager Nykrog fortalte om Friluftsrådets høringssvar på 

Fingerplanen og tankerne herom. Se det fulde høringssvar på https://www.friluftsraa-

det.dk/nyheder/horingssvar/friluftsradets-horingssvar-vedr-forslag-landsplandirektiv-

fingerplan-revision 
 

2. Valg af ordstyrer, referent og stemmetællere 
Ordstyrer: Thomas Bach 

Referent: Anne Wilms 

Stemmetæller ikke udpeget. 

 

Ordstyreren oplyste, at indkaldelsen var rettidigt udsendt og kredsrepræsentantsskabs-

mødet derfor er gældende. 

3. Kredsbestyrelsens beretning 
Sejlbjerg Mose (Niels) 

Friluftsrådet er helt ude af projektet, og området er nu lagt under Nærheden. 

 

Naturråd (Anne) 

Anne har repræsenteret Kredsbestyrelsen i første halvdel af 2018 i Naturrådet, som 

dækkede Ballerup, Herlev, Albertslund, Tåstrup, Glostrup, Ishøj og Vallensbæk. Naturrå-

dets formål var at komme med oplæg til kommunerne til ”det grønne Danmarkskort”. 
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Det var en forholdsvis kort og meget intens proces, som kørte over 5 måneder. Kommu-

nerne er forpligtet til at forholde sig til anbefalingerne fra Naturrådet ved kommende re-

visioner af kommuneplanerne. 

 

Strandbeskyttelseslinier – og Strandparken (Ole) 

Ole fortalte om arbejdet i bl.a. Vallensbæk, hvor kommunen ønsker at ”flytte byen ud til 

stranden”.  

 

St. Vejleå (Arne) 

Arbejdet med etablering af omløb på St. Vejleå pågår stadig. Indimellem er der lysning 

og indimellem er det omvendt og vi føler os slået tilbage. Umiddelbart virker det som, at 

kommunerne (Albertslund, Ishøj og Tåstrup) ser meget positivt på projektet. 

 

Alt det andet (Niels) 

Kredsbestyrelsen har desuden deltaget i; 

• Konferencer, bl.a. om støj 

• Landskabsprojektet Hyldager Bakker (Albertslund) 

• Skovrejsningsprojekt (Tåstrup) 

• Klimasikringsprojekt Harrestrup Å 

• Fugletårnsprojekt i Vallensbæk Mose 

• Det spiselige Hvidovre 

• Indgivet diverse høringssvar 

• Naturens Dag/Mosens Dag 

• Grønne Råd etc. i kommunerne 

4. Nyt fra Friluftsrådets hovedbestyrelse v/ Thomas Bach 
Thomas Bach fortalte bl.a. om: 

• Den kommende generalforsamling, hvor der bl.a. skal vælges ny formand for Fri-

luftsrådet. Se præsentationer på https://www.friluftsraadet.dk/valg-til-formandspo-

sten-friluftsradet-2019. 

• Friluftsrådet arbejder meget med adgang til naturen og med at ”give naturen tilbage 

til danskerne”, dette arbejde skal bl.a. ses i forbindelse med det kommende folke-

tingsvalg. 

• Friluftsrådet har en vision om at skabe sammenhængende stisystemer i hele Dan-

mark – både for vandrere, cyklende og ridende, f.eks. som et supplement til det 

grønne Danmarkskort. 

• Omlægningen af kredsene til lokale Friluftsråd. 
 

5. Fastsættelse af kredsbestyrelsens størrelse 
Kredsbestyrelsen anbefaler 7 medlemmer og 2 suppleanter. Godkendt. 

6. Valg af medlemmer til kredsbestyrelsen 
Arne Lie-Olesen, Danmarks Sportsfisker Forening – modtog genvalg 

Kurt Sjøgren, Danmarks Fritidssejler Union – modtog genvalg 

Lars Bruun, Dansk Rideforbund - nyvalgt 

Det var desværre ikke muligt at finde en kandidat til den sidste bestyrelsespost, hvorfor 

denne er vakant. 

7. Valg af suppleanter 
Birthe Sander, Skt. Georgs Gilderne i Danmark 

Christina Saabye, Cyklistforbundet 

https://www.friluftsraadet.dk/valg-til-formandsposten-friluftsradet-2019
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Suppleanterne er selvfølgelig velkomne til bestyrelsesmøderne. 

8. Eventuelt 
Ingen indlæg. 

 

Dirigenten takkede for god ro og orden kl. 21:45. 


